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Nita (FPPG): Cantitatile de gaze din piata sunt limitate si speram la o iarna usoara

Cantitatile de gaze din piata sunt limitate în aceasta perioada, iar companiile din domeniu spera sa avem o

iarna usoara, pentru a nu exista probleme de alimentare cu gaze, a declarat, miercuri, Catalin Nita, director

executiv al Federatiei Patronale Petrol si Gaze din România (FPPG).

 

El a fost întrebat daca vor fi probleme în alimentarea cu gaze la iarna, în contextul în care Transgaz a lansat recent

o licitatie pentru achizitia de gaze pentru echilibrarea sistemului.

 

"În primul rând, piata gazelor si sistemul national de gaze sunt dinamice si se întâmpla lucruri în fiecare zi.

Productia de gaze este destul de limitata în prezent, iar în piata nu mai sunt cantitati însemnate, însa nu am vreun

semnal din partea nimanui ca urmeaza sa se întâmple ceva rau sau alarmant. Într-adevar cantitatile de gaze din

aceasta iarna sunt limitate si speram la o iarna usoara", a spus Nita, într-o conferinta organizata de Asociatia

România Inteligenta.

 

La rândul sau, Daniela Daraban, director executiv al Federatiei Asociatiilor Companiilor de Utilitati din Energie

(ACUE), prezenta la aceeasi conferinta, a adaugat ca, în general, pe vârf de consum, la temperaturi scazute,

România are o vulnerabilitate în alimentarea cu gaze.

 

"Industria a încercat sa propuna de mai multi ani solutii, dar nu am indicii ca aceasta situatie s-a îmbunatatit.

Furnizorii au o abordare prudentiala si încearca sa se asigure ca vor avea acces la sursele necesare", a precizat

Daraban.

 

În momentul de fata, riscul pe care ea îl vede vine din zona de reglementare si se refera la posibile întârzieri la

plata din partea statului a sumelor promise în contul OUG 118/2021 privind compensarea facturilor

consumatorilor.

 

"Impactul acestui pachet de masuri pe cashflow-ul furnizorilor este semnificativ. Riscul este daca platile întârzie,

daca dosarele sunt lasate pe la tot felul de institutii. Aceasta din cauza volumului foarte mare si a efortului

financiar semnificativ din partea bugetului de stat. Ideea este sa vina aceste ajutoare în timp real, orice întârziere

este un risc, în rest facem tot ce putem sa ne asiguram ca vom livra energia necesara chiar si în conditii de

temperatura scazuta", a subliniat reprezentanta ACUE.

 

Saptamâna trecuta, Volker Raffel, directorul general al E.ON România, declara, într-un interviu pentru

AGERPRES, ca România înca nu a rezolvat problema importurilor de gaze pentru aceasta iarna.

 

România are productie proprie de gaze si depozite, însa la iarna, în perioadele geroase, va fi nevoie si de importuri.

Pâna acum, acest deficit se importa de la Gazprom, însa pentru iarna care se apropie Guvernul si Transgaz nu au

rezolvat înca aceasta problema, spune Raffel.

 

El a aratat ca E.ON a stocat în depozite suficiente gaze pentru a-si alimenta consumatorii, dar nu poate spune daca

lucrurile stau la fel la nivelul întregii piete.

 

Solutia ar putea veni de la UE, care se gândeste la implementarea unei strategii unice pentru aprovizionarea cu

gaze a tuturor statelor membre si a unei voci comune care sa negocieze importurile în spatiul comunitar. În acest

moment, UE negociaza cu Gazprom importuri suplimentare, iar presedintele Rusiei, Vladimir Putin, a anuntat ca

este gata sa ajute, însa discutiile sunt abia la început. 
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